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EMLÉKEZTETŐ 
 

Készült a Győr-Moson-Sopron Vármegyei Mérnöki Kamara 2024. április 16. napján, 14 órai 

kezdettel megtartott elnökségi üléséről. Helyszín: 9021 Győr, Arany János u. 28-32. IV. emelet. 

 

Jelen vannak: Németh Gábor, Horváth Gábor, Ambrusné Lipovszky Andrea, Perger Ágoston, 

Tédi Szabolcs, Dr. Bukovics Ádám, Nyitrai Zsolt, Réder Tibor, Győrig Kálmán, Ádám Éva 

Magdolna, Visi Renáta. 

Az elnökségi tagok közül távolmaradását előre jelezte: Dr. Szép János (betegség miatt). 

 

Az alelnök köszöntötte a megjelent elnökségi tagokat és bizottsági elnököket, elmondta, hogy 

távolmaradását ki jelezte előre.  

 

Az ülés meghirdetett napirendje: 

1. Aktuális kérdések 
• Ingatlan felújítás 

 felújítás állása 
• Küldöttgyűlés 
• Tagok lakcím ellenőrzése 
• MMK alapszabály módosítás – TEF 

Németh Gábor alelnök 
2. Továbbképzések 
   Dr. Szép János és Perger Ágoston elnökségi tagok 
3. Tagfelvételek, engedélyek, fellebbezések 

Ádám Éva Magdolna titkár 
4. Egyebek 

 

1.Aktuális kérdések  

Ingatlan felújítása, a felújítás állása: 

Németh Gábor: Mint látjátok, megtörtént az átköltözés erre az oldalra, most a túlsó három iroda 

felújítása folyik. A kivitelezés május közepéig tart.  

A radiátorcsövek eltakarására szóba jöhetnek alternatívák: az egyik, hogy így marad, legfeljebb 

bútorokkal kerül eltakarásra, a másik, hogy padlóig érő szalagfüggöny lesz – ez persze csak 

összecsukott állapotban takarna -, a harmadik, hogy rövid szalagfüggöny, és épített takarás. 

Mindez a felújítás befejezése után. 

Az elnökség döntött arról, hogy rövid szalagfüggönyök beépítése történik. 

A beázás kijavítása is kézben van tartva, pontos időpontot most nem tudok mondani. 
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Küldöttgyűlés 

Németh Gábor: A küldöttgyűlésre már küldtünk mindenkinek meghívót, ezen a héten ismétel-

ten kiküldjük, és küldünk egy kérdőívet is a tagoknak, hogy előzetesen felmérjük, a nem küldött 

tagok közül mennyien szándékoznak eljönni, illetve hogy általában az előzetes részvétel jelzés 

mennyire fedi majd a valóságot. Ez a jövőre vonatkozóan is érdekes lehet. 

Réder Tibor: A költségvetést ki fogja ismertetni? 

 

Horváth Gábor felvetésére az ingatlan jövőbeni hasznosításának részleteit tárgyalta az elnök-

ség. Ennek kapcsán felvetődött a képzések helyeként történő hasznosíthatóság esetleges korlá-

tai (létszámkorlát, cathering megszervezhetőség, technikai üzemeltetés, mellékhelyiség hasz-

nálat, lifthasználat, az üzemeltetési feladatok elláthatósága, a még szükséges ráfordítási igények 

(berendezés) költségei, tartalma. A felvetésekkel kapcsolatban eltérő vélemények hangzottak 

el, illetve elhangzott még, hogy a felújítással értéket teremtettünk, az ingatlan vagyon általában 

is alkalmas az értékmegőrzésre. Szempontként hangzott még el, hogy a korábbi kamarai dön-

tések rövid időtávú felülírása nem szerencsés, kellő tapasztalatszerzés alapján lehet indokolt a 

módosítás. 

A megbeszélés végén az elnökségi tagok abban maradtak, hogy az ingatlan felújítás kérdése 

napirenden lesz a küldöttgyűlésen (ha nem is külön napirendi pontban), részben a tevékenység-

ről szóló beszámolóban, részben a költségvetési beszámolóban és a tervezet ismertetésében; 

valamint a jelenlévők kérdéseire is válaszol az elnökség. Konszenzus született abban, hogy 

(ahogy a felújítást megelőző elnökségi döntés is történt) tapasztalatok alapján lehet finomítani 

az üzemeltetési kérdéseket, illetve szükség esetén koncepció váltásra is mindig van lehetőség.  

 

Tagok lakcím ellenőrzése 

Az Építési és Közlekedési Minisztérium Helyettes Államtitkárságától 2 levél is érkezett a tagok 

lakcímellenőrzésével kapcsolatban. Az egyik arról, hogy az ellenőrzést hivatalból le kell foly-

tatni, a másik pedig arról, hogy ez technikailag milyen módokon lehetséges. Az egyik forma, 

hogy elektronikusan lekérjük a Kormányhivataltól. Ennek díja van, ráadásul a díjról a megkér-

dezett kormányhivatalok más-más információt adtak. 

Tegnap volt TEF (Területi Elnökök Fóruma) ülés, ahol elhangzott, hogy 16 Ft/fő díjért is meg 

lehet ezt kérni 730 Ft/fő helyett. Az ezt alátámasztó kúriai döntést a főtitkár megküldte. 

A TEF-en több elnök is elmondta, hogy a kamara egységét, az összetartozás érzését, és nem 

kevés számú tag személyes érdekeit is sérti ez az intézkedés (másik területi kamarához történő 

átirányítás). 
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Ha lezajlik ez az adatkérési és ellenőrzési folyamat, a TEF kezdeményezni fog egy jogszabály 

módosítást, amely szerint a tartózkodási hely is jogalapot képezzen egy adott területi kamarai 

tagsághoz. 

Ádám Éva: Sajnálatos, hogy csak azután születik meg ez a levél, miután számos tagunkat át 

kellett irányítanunk – akaratuk és kifejezett kérésük ellenére – más megyéhez. 

Az adatszolgáltatási díjjal kapcsolatban szintén sajnálatos, hogy ahány kormányhivatal, annyi 

féle tájékoztatást és összeget mondanak. A korábbi közigazgatási törvényben szerepelt egy fo-

galom: belföldi jogsegély, amely alapján ingyenesen lehetett adatot kérni egy másik hivataltól; 

most ehelyett a kifejezés helyett megkeresés szerepel a törvényben. 

Dr. Bukovics Ádám: Sok emberrel kiszúrtak ezzel az átirányítással. 

MMK alapszabály módosítás – TEF 

Németh Gábor: A TEF-en szóba került az MMK Alapszabály módosításának tervezete is. Ezt 

egy ügyvéd készítette, mely jelentősen átírta a jelenlegi Alapszabályt. Azóta egy olyan újabb 

változat is született, amelyben már csak technikai módosítások vannak. Bennem is, illetve a 

TEF résztvevőiben is felmerült az a kérdés, hogy ha az előző alapszabály módosítás sok ember 

hosszas egyeztetésének eredményeként állt elő, akkor most miért egyetlen, kamarán kívüli em-

ber lett ezzel megbízva. 

Az új építészeti törvény szeptemberben lép hatályba, és annak okán az alapszabályokat az 

MMK-nál és a területi kamaráknál is módosítani kell majd. Igen jelentős változás lesz, hogy a 

felelős műszaki vezetők és műszaki ellenőrök is kamarai tagokká válnak majd. (A felsőfokú 

végzettséggel nem rendelkező FMV-k sorsa még nem ismert, mert nem jöttek ki a végrehajtási 

rendeletek.) A területi Etikai-Fegyelmi Bizottságok megszűnnek majd, és alakul egy országos 

elsőfokú bizottság, amelybe minden területi kamara delegál 1 tagot; az MMK-ban pedig meg-

alakul a másodfokú EFB, ez ügyben is elég nagy a kavarodás, mivel az átmenet jogilag rende-

zetlen. 

 

2. Továbbképzések 

Perger Ágoston: Az Elektrotechnikai Egyesület szervezésében lezajlott a vándorgyűlés, 

amelyen továbbképzésként 80 fő vett részt, ez elég sikeres volt. 

Horváth Gábor: Épületgépész továbbképzés március 28-án volt. 

Tédi Szabolcs: Közlekedési továbbképzés április 15-én volt megtartva, 82 fővel. 

Visi Renáta: Az építési szakcsoport továbbképzése is lezajlott, vizes és tartószerkezeti nem volt 

még; a vizes szervezés alatt áll. 

 

3. Tagfelvételek, engedélyek, fellebbezések  
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Ádám Éva Magdolna titkár: 

• Az elmúlt időszakban új tagfelvétel iránti kérelmet nem nyújtott be senki.  

• 5 fő került átirányításra más vármegyéből, a lakcím rendezés miatt.  

• tőlünk 7 főkerült átirányításra más vármegyékhez.  

• Tagsági viszonyának megszüntetését vagy felfüggesztését nem kérte senki.  

• 6 főnek kerültek meghosszabbításra a jogosultságai, miután továbbképzési 

kötelezettségüknek eleget tettek. 

• Új jogosultság kiadása iránti kérelmet 1 fő nyújtott be. Az ő kérelmét előzetesen 

átvizsgálta a titkárság és az elnökség, az általa kért jogosultságok közül a közlekedési 

tervezői jogosultsági vizsga letételét javasoltuk, amelyet teljesített.  

• Előzetes állásfoglalást kamarai tagsághoz kötött jogosultság kiadásához az elmúlt 1 

hónapban nem kért senki. 

Az alapdiploma és a mesterdiploma közötti gyakorlati idő beszámításának értelmezésére az 

MMK főtitkárától továbbra sem érkezett állásfoglalás. 

Az elnökségi határozat az emlékeztető mellékletét képezi. 

 

4. Egyebek 

A korábbi elnökségi üléseken kijelölt feladatok, határidők teljesülése: 

téma felelős határidő Teljesülés 

Év mérnöke életmű díjhoz szakmai 
életrajz bekérése az érintettektől 

Tédi Szabolcs 2024. 03. 19 teljesült 

Küldöttgyűlésre meghívó szerkesztése és 
kiküldése 

titkárság 2024. 03. 26. teljesült 

SzMSZ pontosítása a Küldöttgyűlés 
technikai lebonyolításával kapcsolatban 

titkárság - 

alelnök 
2024. 04. 16 folyamatban 

KTT-vel felvenni a kapcsolatot az 
elektrotechnikai továbbképzés 
hírdethetősége kapcsán 

titkárság azonnal teljesült 

Szakcsoporti elnökök és bizottsági 
elnökök beszámolóinak elkészítése és 
megküldése a titkárságra 

szakcsoporti és 

bizottsági 

elnökök 

2024. 03. 31. 
részben 

teljesült 

Kitüntetésre javasoltak életrajzainak 
bekérése 

titkárság - 

alelnök 
2024. 03. 31. teljesült 

Lakcímadatok ellenőrzéséhez 
adatszolgáltatás kérésének intézése 

titkár - alelnök 2024. 04. 30. folyamatban 
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A mostani elnökségi ülésen felvetett új, illetve fennmaradt témák, felelősök, határidők: 

téma felelős határidő 

Megkeresés (adatszolgáltatás kérés) 
megírása a Kormányhivatalnak 
lakcímadatok ellenőrzéséhez  

titkár - alelnök 2024. 04. 30 

SzMSZ pontosítása a Küldöttgyűlés 
technikai lebonyolításával 
kapcsolatban 

titkárság - alelnök 2024. 04. 16 

Csoportos e-mail lehetőségeinek 
tisztázása 

titkárság 2024. 04. 30. 

Józsa János meghívása lehetőségének 
tisztázása 

Bukovics Ádám, Szép János 2024. 05. 15. 

Év Mérnöke díjak legyártatása elnökség 2024. 12. 31. 

 

Dr. Bukovics Ádám: Nekem volt egy vállalásom, hogy utána nézek az egyetemen működő 

elektronikus szavazó rendszernek. Ez tudja az anonimitást biztosítani, e-mailben küldi a 

szavazatokat, működik PC-n és telefonon is. Ingyenes, van hozzá pdf-ben használati utasítás és 

GYIK is. Létszámkorlát-adatra nem találtam infót. A hátránya, hogy angol és francia nyelvű a 

kezelőfelület, bár a szavazólapokat értelemszerűen magyarul elő lehet állítani. 

Németh Gábor: Vannak olyan területi kamarák, ahol már működik az elektronikus szavazás, 

néhány 10 ezer forintos éves előfizetési díjért. Az MMK-nak is van ilyen rendszere, tisztázni 

kell, hogy ez kiterjeszthető-e minden kamarai szervezet általi használatra – idén ezt a kérdést 

meg kell oldanunk. A TEF-en is döntés születetett arról, hogy ennek a kérdésnek utána 

megyünk. 

• Somfai András keresett meg azzal, hogy Józsa János, a BME korábbi rektora, Győr 

szülötte Széchenyi díjas lett, és hasznosnak tartaná, ha ennek tiszteletére a kamara 

meghívná egy beszélgetésre. Jónak tartom az ötletet. Célszerű lenne az Egyetemmel 

kooperálni ez ügyben. Bukovics Ádámot kérem, hogy Szép Jánossal együtt gondolják 

át a megvalósítás lehetőségét. 

• Nagy Tamás kérdezi, hogy kik azok, akik a korábbi években díjazottak voltak.  

Visi Renáta: Az Örökös tagok és az Év Mérnöke díjazottak fent vannak a honlapunkon. A 

területi kamarán kívüli díjakról (MMK illetve egyéb állami ill más szervezetek által 

adományozott díjak) nincs a Kamarán belül nyilvántartás. 

Németh Gábor tájékozódó kérdésére kiderült, hogy az elnökségen belül februárban felvetődött 

etikai-fegyelmi ügyben (jogosulatlan tervezés) eddig nem történt eljárás kezdeményezés a 

felvető elnökségi tag részéről. 
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Németh Gábor kiemelte még, hogy a Vízgazdálkodási Tagozat kihelyezett elnökségi ülésén 

hangsúlyt kapott az az álláspont, hogy a tervezői/szakértői jogosultságot adó kamarai határozat 

közokirat, így az azt esetlegesen megalapozatlanul alátámasztó dokumentumok (pl. nem valós 

referencia igazolások) közokirat hamisításnak minősíthetők, indokolt ennek tudatában kezelni 

a dolgot. 

Ugyancsak Németh Gábor elmondta, hogy a márciusi MMK elnökségi ülés emlékeztetőjét 

átolvasva abban olykor igen sajnálatos kommunikációs stílus jelenik meg, amely véleménye 

szerint méltatlan a Kamarához. 

 

Az Év Mérnöke díjak, amelyek előzetesen legyártásra kerültek, jövőre várhatóan elfogynak. 

Döntenie kell az elnökségnek később arról, hogy ismételten legyárttassuk-e ezt a dizájn-t, vagy 

legyen helyette új, illetve folytatódjék-e ez a díj, vagy valamilyen másféle területi kamarai díj 

legyen helyette. 

 

Az emlékeztetőt összeállította: Ádám Éva Magdolna, titkár, felülvizsgálta Németh Gábor 

alelnök 
- Kmf - 


